
Protokół Nr XXXI/08
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 27 listopada 2008 roku

Otwarcie obrad – godz. 1505

Zamknięcie obrad – godz. 1724

Ad. 1
Obrady XXXI sesji  Rady Miejskiej  w Radkowie,  która  odbyła  się  w Tłumaczowie 
otworzył  Przewodniczący RM witając radnych, sołtysów i przybyłych gości.

Ad. 2
Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności radnych oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3
Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał  radną Stefanię Radomińską.

Ad. 4
Przewodniczący RM - zaproponował aby protokół z sesji Rady Miejskiej z dnia 30 
października 2008 roku przyjąć bez odczytywania,  gdyż radni mogli  zapoznać się 
wcześniej w Biurze Rady Miejskiej.
 
Nie wniesiono uwag do protokołu Nr XXX z dnia 30 października 2008 roku sesji RM 
i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem:
Głosowało 15  radnych:   za –   15     przeciw –  0    wstrzymał się – 0.

Ad. 5
Przewodniczący RM zapytał  czy są uwagi i  propozycje do dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz wniósł o wprowadzenie do proponowanego porządku obrad:
Druk Nr 6 w sprawie ustalenia miejscowości, w których pobiera się opłatę miejscową.
Druk Nr 7 w sprawie opłaty miejscowej.

Przystąpiono do głosowania   nad przyjęciem proponowanego porządku obrad  z 
uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza: 
Głosowało 15   radnych:  za –  15      przeciw –  0       wstrzymało się – 0.

Ad.6



Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres 
od 30 października 2008 roku do 26 listopada 2008 roku (sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu).

J.  Gorczycki  –  zapytał  na  jakiej  zasadzie  zostało  sprzedane  9  ha  ziemi  w 
Tłumaczowie i jaka będzie forma zapłaty. 

Burmistrz – wyjaśnił, że przetarg dotyczył terenów przyległych do torowiska wraz z 
przesypownią,  którego  właścicielem  jest  gmina  Radków.  Na  przetargu  został 
wyłoniony  nabywca,  który  zostanie  ujawniony  po  podpisaniu  aktu  notarialnego. 
Nabywca za te obszary do połowy grudnia powinien wpłacić na konto gminy 2 mil. 
170 tys. zł. Gmina za sprzedany obszar uzyskała prawie brutto 2 mil. 700 tys. zł.

O godz. 1600 Przewodniczący ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1620.

Ad. 7
Druk NR 1 - w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2008 
rok

Skarbnik Gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  przedmiotowego  projektu  uchwały  z 
naniesioną autopoprawką:
Głosowało  15 radnych:   za –   15    przeciw –  0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 - zmieniający uchwałę Nr XVIII/87/07 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia  29  grudnia  2007  r.  w  sprawie  zasad  gospodarowania 
nieruchomościami.

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie przedmiotowego projektu 
uchwały. 

Burmistrz  – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.



Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego  projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczynski – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15   radnych:    za –   15      przeciw –  0      wstrzymało się – 0 .

DRUK  NR  3 -  w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  Gminy  Radków  do 
Bioeneko Spółka z o.o. w Kłodzku 

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie przedmiotowego projektu 
uchwały.

Burmistrz   –  wyjaśnił,  że  gmina  zawarła  umowę  z  Bioeneko  w  formie  aktu 
notarialnego na wieczyste użytkowanie odpłatnie na 99 lat działki w Ścinawce Dolnej. 
Działki zostały oddane w celu realizacji budowy zakładu unieszkodliwiania odpadów 
komunalnych, który będzie obsługiwał gminy wchodzące w skład Międzygminnego 
Związku Celowego w Kłodzku. Zakład powstanie na terenie Gminy Radków i będzie 
świadczył  usługi  dla  jej  mieszkańców  dlatego  zasadnym  jest  podjęcie  działań 
zmierzających  do  przystąpienia  Gminy  do  Spółki  i  posiadania  w  niej  udziałów. 
Burmistrz prosi o przyjęcie projektu uchwały.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało  15  radnych:    za – 15        przeciw –  0       wstrzymało się – 0.



DRUK NR 4 – w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odbierania  odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników  bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych obowiązujących na terenie Miasta i Gminy Radków

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie przedmiotowego projektu 
uchwały.

Burmistrz  – poprosił o uzasadnienie Dyrektora GZUP w Radkowie M. Pejskiego.

M. Pejski – Dyrektor GZUP w Radkowie – wyjaśnił, że proponowane zmiany górnych 
stawek wynikają z konieczności zweryfikowania cen usług komunalnych w 2009 roku 
w obliczeniu nowych stawek opłat środowiskowych, opłaty których wysokość stanowi 
40-50%  ceny  usług  komunalnych  stosowanych  przez  podmioty  uprawnione  do 
świadczenia tego rodzaju usług na terenie gminy. Wysokość górnych stawek ujmuje 
wzrost opłat środowiskowych na które nikt nie ma wpływu oraz przyjęcia ścieków na 
zlewni w Ścinawce Dolnej. Opłata środowiskowa za tonę zdeponowanych odpadów 
komunalnych na składowisku w 2009 roku wyniesie 100,00 zł. w stosunku do roku 
2008 więcej o 25 zł. za tonę.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki głosowało 7 radnych: za – 
5,    przeciw – 1   wstrzymało się - 1.
B. Kuczynski – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

J. Gorczycki – zapytał  jaki jest koszt podwyżki na jednym kuble, radny uważa, że 
podwyżki  powodują,  że  śmieci  będą  wywożone  na  piękne  tereny  naszej  gminy. 
Radny  zapytał  co  dyrektor  zrobi,  aby  ludzie  nie  wyrzucali  odpadów  po  Górach 
Stołowych.

M. Pejski – wyjaśnił, że nie jest to wielka różnica, na jednym kuble wyniesie około 1 
złotego, nikt nie ma wpływu na zmiany opłat środowiskowych, opłaty reguluje Rada 
Ministrów i trzeba się dostosować Dyrektor uważa, że ludzi mobilizują podwyżki do 
segregacji śmieci , jest również prowadzony monitoring kto i  ile wywozi  śmieci na 
wysypisko.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało   15  radnych:    za –  13     przeciw –   2    wstrzymało się –  0.



DRUK NR 5 – w sprawie podjęcia współpracy partnerskiej przez Gminę Radków 
w ramach Lokalnej Grupy Działania powołanej dla realizacji Lokalnej Strategii 
Rozwoju na terenie wsi Ziemi Kłodzkiej z Fundacją „Kłodzka Wstęga Sudetów – 
Lokalna Grupa Działania”

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie przedmiotowego projektu 
uchwały.

Burmistrz  – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało  15   radnych:    za –   15       przeciw –    0    wstrzymało się –  0.

DRUK NR 6 w sprawie ustalenia miejscowości, w których pobiera się opłatę 
miejscową 

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie przedmiotowego projektu 
uchwały.

Burmistrz  – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały. 

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało  15  radnych:    za –   15      przeciw –   0      wstrzymało się – 0.



DRUK NR 7 w sprawie opłaty miejscowej 

Przewodniczący RM – poprosił  Skarbnika Gminy o uzasadnienie przedmiotowego 
projektu uchwały.

Skarbnik Gminy  – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.  

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało  15  radnych:    za –   15      przeciw –   0      wstrzymało się – 0.

Ad. 8   

J. Gorczycki zapytał:
 jaka firma wygrała przetarg na odśnieżanie dróg w Tłumaczowie
 czy coś się zmieniło w sprawie przejęcia budynku celnego na byłym przejściu 

granicznym i na jakim etapie jest sprawa przejęcia budynku
 prosi o interwencję w sprawie walącego się murku na Janikowie, który jest 

zagrożeniem  dla  drogi,  radny  prosi  o  wysłanie  pracownika  urzędu  aby 
wyciągnął wnioski 

 w sprawie znaku w stronę Sonova o który radny prosił Pan M. Niewiadomego 
w dalszym ciągu nie został zamontowany

 odnośnie zbliżającego się końca w sprawie składania wniosków związanych 
ze zmianą planu zagospodarowania przestrzennego dla Tłumaczowa, radny 
zapytał czy są podejmowane działania wśród mieszkańcy Tłumaczowa.

Burmistrz udzielił następujących wyjaśnień:
 w  sprawie  przetargu  na  odśnieżanie  dróg  –  kwoty  są  zbyt  małe  na 

odśnieżanie dróg i nie kwalifikują się do ogłoszenia przetargu. Żadna firma 
która dysponowałaby wysoko specjalistycznym sprzętem nie  przystąpiła  do 
przetargu ale  prowadzone są negocjacje  z  trzema firmami,  dwie  z  nich to 
osoby fizyczne i firma ROLMET 

 odnośnie przejęcia  obiektów po przejściu  granicznym -  na dzień dzisiejszy 
skończył  się  proces  przejmowania  kantorów  kontrolnych,  które  zostały 
przyznane decyzją Wojewody gminie bezpłatnie w formie darowizny. Trwają 
procedury  nad  zinwentaryzowaniem  wiaty,  która  zostanie  przekazana  do 
GZUP jako magazyn do przechowywania sprzętu. Budynek ma być poddany 



wycenie i  przekazany do Starostwa Powiatowego w Kłodzku który zostanie 
skomunalizowany. Burmistrz będzie walczył  o budynek w którym mieściłoby 
się przedszkole oraz zostałaby utworzona placówka integracji transgranicznej 
w zakresie kultury i biblioteka  

 odnośnie  murku na  Janików -  Pan Gorczycki  razem z  pracownikami  biura 
projektowego  z  Polanicy  będzie  prowadzić  na  tej  drodze  pomiary  i  oceni 
sytuację.  Droga  ta  jest  włączona  do  programu  usuwania  skutków  klęsk 
żywiołowych i będzie zrobiona w asfalcie. Burmistrz uczuli Pana Gorczyckiego 
na sprawę murku o którym wspomniał radny

 Burmistrz jest zdziwiony, że znaki nie są zamontowane, wie że znaki zostały 
zakupione. Burmistrz sprawę rozwiąże i poinformuje radnego

 odnośnie wniosków w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego jest 
duże  zainteresowanie  mieszkańców  Tłumaczowa.  Wnioski  spływają  i  jest 
potrzeba jak najszybszego odesłania wniosków do projektanta we Wrocławiu. 
Burmistrz  odczytał  pismo  Hydroprojektu  Wrocław  Spółki  z  o.o.  dotyczące 
Studium wykonalności  –  ochrona  od  powodzi  Kotliny  Kłodzkiej.  Burmistrz 
wyjaśnił,  że kiedy studium zostanie zakończone i  wyłożone to  Tłumaczów 
powinien się mocno skoncentrować i zaangażować w składanie wniosków do 
planu  miejscowe  zagospodarowania  przestrzennego  Tłumaczowa.  Są 
obszary  takie  jak  Gardzień  i  Tłumaczów Wschód  na  które  gmina  nie  ma 
wpływu,  bo tereny zostały sprzedane osobie fizycznej połączoną ze spółką 
którzy stworzyli własną koncepcję i przeszli wszystkie procedury. Gmina nie 
jest urzędem koncesjonującym i nie może mieć decydującej roli ale ma wpływ 
i w wyniku tych wpływów ograniczono rolę kamieniołomów, odcięto wszystkie 
drogi jednak zahamowanie tego procederu jest niemożliwe. Na obszar tego 
pola została wydana koncesja przez Urząd Marszałkowski, że może powstać 
na tym terenie kamieniołom na którym występują złoża melafiru.

J. Gorczycki: 
o odniósł się do wypowiedzi Burmistrza w sprawienie GEO - BUD radny 

zgadza  się  z  Burmistrzem,  ale  odnośnie  Gardzienia  radny nie  zgadza  się 
dlatego, że Bystrzyca chciała otworzyć kamieniołom ale Rada była przeciwko 

o w sprawie  murku na  Janików radny chce uczestniczyć  w spotkaniu, 
prosi o telefon kiedy odbędzie się spotkanie 

o zapytał  kiedy  będą  prowadzone  konsultacje  społeczne  w  sprawie 
studium.

Burmistrz  -  wyjaśnił,  że  konsultacje  zostaną  przeprowadzone  kiedy  przestaną 
spływać  wnioski  od  mieszkańców  Tłumaczowa,  które  zostaną  przesłane  do 
projektanta i w terminie około 30 dni będzie możliwość ustalenia terminu konsultacji 
prac  nad  studium.  Po  pracach  nad  studium  rozpoczną  się  prace  nad  planem 
zagospodarowania przestrzennego, który zgodnie z procedurą zostanie wyłożony do 
wglądu  i  w  okresie  wyłożenia  przez  okres  co  najmniej  30  dni  będzie  możliwość 
składania nowych  propozycji.  Następnym etapem jest  przystąpienie  do procedury 
uchwalania  planu  miejscowego  i  przesłanie  do  Wojewody  Dolnośląskiego  który 
ogłosi w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego i po upływie 14 dni od 
dnia ogłoszenia uchwała wejdzie w życie.



S. Hajłasz – w sprawa odśnieżania w Ścinawce Górnej - są dwa miejsca gdzie nie 
wystarcza odśnieżanie,  radny prosi o zmagazynowanie materiału do posypania a 
mieszkańcy sami sobie poradzą. Radny prosi o przegląd drzewostanu który w 50% 
jest do wycięcia wzdłuż rzeki i o interwencję w RZGW.  

Burmistrz – przyjmuje wniosek radnego S. Hajłasza w sprawie dowozu materiału do 
posypania  dróg  i  zobowiązał  dyrektora  GZUP  do  jego  nawiezienia.  W  sprawie 
wycinki drzew Burmistrz wyjaśnił, że jest wydana decyzja o wycięcie 230 drzew na 
terenie  gminy,  jednak  RZGW  z  braku  środków  prace  wykonana  w  2009  roku. 
Burmistrz  prosi  zgłaszać  chęci  pozyskania  drewna.  Gmina  we  własnym  zakresie 
wycina drzewa jednak nie jest w stanie wyciąć wszystkich drzew gdyż są to duże 
nakłady finansowe.

J. Gorczycki – podziękował dyr. Pejskiemu za posypanie dróg w Tłumaczowie i za 
nawiezienie piasku.

Ad. 9   
Nie wpłynęła.

Ad. 10 

J.  Pabian  –  podziękował  i  pogratulował  Burmistrzowi  nowego  boiska  Orlik  w 
Ścinawce Dolnej, radny wie, że byli przeciwnicy budowy boiska w Ścinawce Dolnej 
ale dobrze się stało, że Ścinawka Dolna ma nowe boisko. Radny prosi o zatrudnienie 
stróża gdyż uważa, że boisko bez dozoru zostanie zniszczone. 

Burmistrz – uważa, że Pani Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Ścinawce 
Dolnej  otrzymując  boisko  powinna  zadbać  o  jego  zabezpieczenie  przed 
zniszczeniem i  zatrudnić gospodarza który będzie dozorował  obiekt.  W programie 
Orlik  są  przewidziane  środki  na  finansowanie  trenera  który  powinien  zostać 
zatrudniony od 1 stycznia 2009 roku ramach tego projektu na okres 2 lat, natomiast 
dozorowanie i piecze nad obiektem będzie sprawować Dyrektor Zespołu Szkolno – 
Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej.

Ad. 11 
Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  RM zamknął  XXXI  sesję  Rady 
Miejskiej w Radkowie.

  Protokołowała: 
Lucyna Połowczuk
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